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Aan de voorzitter van de raad, 
 
Het college wordt conform artikel 39 van het Reglement van Orde voor de 
vergaderingen van de gemeenteraad verzocht de volgende vragen schriftelijk te 
beantwoorden: 
 
Uit publicaties in het dagblad trouw en de Groene Amsterdammer blijken er op grote 
schaal gronden te worden aangemeld in het kader van de mestregistratie die niet in 
bezit zijn van de desbetreffende aanvrager. 
 
In Berkelland bleek het te gaan om honderden hectares waarvan een groot deel in 
eigendom is van de gemeente Berkelland. Er was zelfs sprake van diefstal van gronden. 
In hetzelfde artikel wordt ook gemeld dat ook in onze gemeente sprake is van dit soort 
malafide praktijken 
 
Het betreft hier een ernstig misdrijf volgens de wet waarbij ten onrechte Europese 
gelden worden verkregen maar ook gemeentelijk of privaat eigendom ten onrechte 
worden gebruikt om tot dit soort misdrijven te komen. 
 
De vragen van de PvdA luiden als volgt. 
 
1. Indien en voorover er, zoals trouw en de groene beweren sprake is van dit 

soort malafide praktijken waarom is dan de raad niet geïnformeerd over deze 
situatie? 
Agrariërs dienen gronden die zij gebruiken voor het uitrijden van mest aan te melden 
bij de RVO Rijksdienst voor Ondernemend Nederland). Zij zijn bevoegd gezag. Wij 
hebben geen inzage in de gemeentelijke gronden die zijn aangemeld bij de RVO.  
Platform Investico heeft hier een specifiek onderzoeksteam op ingezet. Zij hebben bij 
ons vragen gesteld rondom het grondgebruik waarop wij antwoorden hebben 
gegeven. Wij kunnen niet beoordelen of de gegevens kloppen. Inmiddels hebben wij 
naar aanleiding van de gepubliceerde resultaten vragen teruggesteld. Daarop 
hebben wij nog geen antwoord gekregen. 

 
2. Is het college niet van mening dat dit gegeven valt onder de verplichting in het 

kader van de actieve informatieplicht en zo niet waarom dan niet? 
Omdat Plaform Investico nog niet heeft gereageerd op de door ons gestelde vragen 
kunnen wij niet stellen dat er sprake is van administratieve mestfraude.  
Dus voor ons nog geen aanleiding de raad te informeren. 
 
 
 



3. In welke gevallen doen deze malafide praktijken zich ook voor in onze 
gemeente (de pvda is zelf op de hoogte van twee praktijken)? 
In TC Tubantia is een aantal grote percelen (o.a. ijsbanen) benoemd. Uit het 
onderzoek van Platform Investico waren deze recent bij ons bekend. Zoals bij de 
beantwoording van vraag 2 is aangegeven, kunnen wij nog niet stellen of er sprake 
is van administratieve mestfraude. Platform Investico heeft nog niet gereageerd heeft 
op de door ons gestelde vragen. 

 
4. In hoeverre betreft dit gemeentelijke grond in bijvoorbeeld de vorm van 

bermen? 
Op de scheiding tussen het gemeentelijke eigendom en het agrarische perceel ligt 
veelal een bermsloot. Hierdoor is het in gebruik nemen van gemeentelijk 
eigendom/bermen beperkt. 
Daar waar het zich voordoet gaat het dan om het bijtrekken van één of twee 
bouwvoren van de gemeentelijke berm bij het agrarische perceel. Bij excessen 
worden agrariërs aangesproken door wegbeheer. 

 
5. In welke gevallen is er sprake geweest van pure administratieve fraude en in 

welke gevallen is er ook sprake van daadwerkelijke diefstal van gemeentelijke 
gronden? 
Zoals bij de beantwoording van vraag 1 is aangegeven, hebben wij geen inzage in 
de gemeentelijke gronden die zijn aangemeld bij de RVO (Rijksdienst voor 
Ondernemend Nederland).  
Uit het onderzoek van Platform Investico waren een aantal locaties recent bij ons 
bekend. Zoals bij de beantwoording van vraag 2 is aangegeven, kunnen wij nog niet 
stellen of er sprake is van administratieve mestfraude. Platform Investico heeft nog 
niet gereageerd heeft op de door ons gestelde vragen. 
Het in gebruik nemen van gemeentelijke bermen komt, zover bij ons bekend, beperkt 
voor. 

 
6. Is er in het laatste geval aangifte gedaan bij de politie en zo niet waarom niet 

het betreft immers een dubbel misdrijf met een ernstige impact? 
Er is geen aangifte gedaan bij de politie. Wij kunnen geen aangifte doen voor 
administratieve fraude, omdat wij daarvoor niet het bevoegde gezag zijn. 

 
7. Kunt u de raad een overzicht verstrekken welke percelen oneigenlijk zijn 

gebruikt voor het ten onrechte verwerven van subsidies, hoeveel percelen 
gemeentelijk eigendom betreffen en in hoeveel gevallen de grond 
daadwerkelijk was gestolen? 
Dit is niet mogelijk. Er is bij de gemeente geen inzicht in wat er door agrariërs wordt 
ingediend bij de RVO (Rijksdienst voor Ondernemend Nederland). Het uitzoeken van 
illegaal in gebruik nemen van bermen/gemeentelijke gronden vergt veel tijd.  
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